
 
                                                                                                                                     17.11.2022 

 

 

I henhold til § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

1. Hvorfor modtager arbejdere som arbejder iht. SIKs overenskomst ikke det hele beløb?  

a) Hvorfor kan 14 dages lønnede ikke få udbetalt deres overtidsbetaling hvis de har 

arbejdet over 80 timer og 7 dages lønnede, hvis de har arbejdet over 40 timer, men 

må afspadsere dem? 

2. Hvorfor udbetaler man ikke overtid fuldt ud til arbejdsmodtageren? 

3. Hvilke offentligt ejede aktieselskaber giver afspadsering som erstatning for overarbejde? 

a) Ved samme lejlighed vil det være på sin plads at spørge om kommuner, 

sundhedsvæsenet, børneinstitutioner og institutioner for voksne og medarbejdere i 

alderdomshjem har samme ordning, hvor de ikke udbetaler overtid? 

4. Hvilke planer har Naalakkersuisut angående arbejdsmodtagere som ikke kan få udbetalt 

overtid i disse tider, hvor leveomkostningerne er svære med stigende boligpriser og 

dagligvarepriser? 

(Medlem af Inatsisartut Hans Enoksen, Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Jeg vil vide mere om hvordan arbejdsmodtagere ansat efter SIK overenskomst er stillet med hensyn 

til overtidsbetaling, hvorfor jeg fremsætter ovennævnte spørgsmål til Naalakkersuisut. 

 

Jeg ønsker at få svar indenfor 10 arbejdsdage. 


